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ORG.0012.1.5.2024 

Protokół nr 1/24 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 20 maja 2024 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jerzy Jakubiec, Janusz Matlak, Zdzisław 

Świerczek, Magdalena Wrona, Roman Wrona, 

 Skarbnik Gminy, Magdalena Mendrok, 

 protokolant: Ewa Matera, starszy inspektor. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Analiza: 

1) sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2023 oraz opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

2) informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 
3) sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2023. 

3. Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
4. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 
5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Zdzisław Świerczek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 9.00 i stwierdził jego prawomocność.  

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było pięciu członków Komisji. 

Ad 2. Analiza: 

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2023 oraz opinii Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice,  

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2023. 

Powyższe dokumenty radni otrzymali i przeanalizowali przed dniem posiedzenia.  

Radny Świerczek zauważył znaczny wzrost powierzchni mienia gminnego w Rybarzowicach 

i zapytał skąd to się wzięło. 

Pani Matera, po uzyskaniu informacji od pracownika merytorycznego, Pani Joanny 

Wieczerzak, przekazała, że wynika to przede wszystkim z regulacji stanów prawnych dróg 

(pozyskane od Skarbu Państwa). 
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Skarbnik Gminy omówiła podstawowe kwestie dotyczące realizacji budżetu gminy w 2023 

roku. 

Radna Wrona zapytała dlaczego wykonanie dochodów i wydatków majątkowych jest znacznie 

niższe niż zaplanowano. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że: 

 wynika to z niezrealizowania zaplanowanych inwestycji w związku z zatrzymaniem 

środków unijnych, 

 nie realizujemy dużych inwestycji bez dofinansowania zewnętrznego (od 65 do 95%), 

bo nas na to nie stać, 

 budżet gminy konstruowany jest w taki sposób, że wpisujemy planowane inwestycje – 

jeżeli nie uda się pozyskać na nie środków to ich nie realizujemy, 

 największą zaplanowaną i niezrealizowaną inwestycją 2023 roku był wodociąg (4 mln 

zł). 

Radny Świerczek zapytał jaki jest maksymalny dopuszczalny wskaźnik zadłużenia gminy. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że kiedyś było to 60% dochodów bieżących, aktualnie gmina musi 

spełniać wszystkie wskaźniki przedstawione w WPF, a ich naliczenie jest bardziej 

skomplikowane.  

Radna Wrona zauważyła błędne określenie procentu wykonania planu finansowego Gminnego 

Ośrodka Zdrowia. 

Skarbnik Gminy potwierdziła, że faktycznie wkradł się tam błąd. 

Radny Świerczek zauważył, że spadły zaległości w podatkach, jednak mamy sporo egzekucji 

komorniczych – i zapytał jakie są szanse odzyskania tych środków. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że będzie to bardzo trudne, w wielu przypadkach nieściągalne, 

i dodała, że z uwagi na ogłoszenie w ubiegłym roku upadłości przez dwie osoby fizyczne 

odpisaliśmy 300 tys. zł.  

Radny Wrona zapytał czy własność domów po osobach fizycznych gmina nabywa w drodze  

egzekucji komorniczej. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zazwyczaj dostajemy je w spadku (gdy odrzucą go 

spadkobiercy). 

Radny Jakubiec zapytał czy wśród dłużników gminy są jeszcze osoby fizyczne z tak wysokimi 

zaległościami jak wspomniane. 

Pani Matera, po uzyskaniu informacji od pracownika merytorycznego, Pani Anny Hetnał, 

przekazała, że największą zaległość wobec gminy, 117 tys. zł, ma osoba prawna, wśród osób 

fizycznych najwyższa wynosi 58 tys. zł (kolejne to 25, 23 i 14 tys. zł). 

Radny Świerczek zapytał ile dopłaciliśmy w 2023 roku do oświaty. 
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Skarbnik Gminy powiedziała, że na utrzymanie oświaty przeznaczamy cały udział w podatku 

dochodowym, przy czym do zadań subwencjonowanych dopłaciliśmy w roku ubiegłym  

3,7 mln zł. 

Ad 3. Wypracowanie wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 

Radny Świerczek przedstawił propozycję wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium 

w następującym brzmieniu: 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Buczkowice obradująca w dniu 20 maja 2024 r. w składzie: 
 
Zdzisław Świerczek – Przewodniczący Komisji, 
Janusz Matlak – Z-ca Przewodniczącego Komisji, 
Jerzy Jakubiec – członek Komisji, 
Magdalena Wrona – członek Komisji, 
Roman Wrona – członek Komisji 
 
po rozpatrzeniu: 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2023, 

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2023 oraz opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 
 
wnioskuje o udzielnie Wójtowi Gminy Buczkowice absolutorium. 
 
Komisja obradowała w pełnym składzie. Wszyscy członkowie Komisji obecni na posiedzeniu, 
w głosowaniu jawnym, opowiedzieli się za udzieleniem absolutorium. 
 
Następnie Pan Przewodniczący poddał przedstawiony wniosek pod głosowanie. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie (5 głosów „za”). Podpisany wniosek stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad 4. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

Ustalono następujący projekt planu pracy: 

Termin Tematyka kontroli 

Czerwiec Plan zarządzania kryzysowego w gminie Buczkowice. 

Lipiec Przegląd majątku i ocena stanu posiadania gminy. 

Sierpień Realizacja budżetu gminy w II kwartale 2024 roku.  

Wrzesień 
Efektywność wykorzystania sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w gminie 
Buczkowice. 

Październik Wydatki gminy w zakresie zadań oświatowych. 

Listopad Wykonanie budżetu gminy w III kwartale 2024 roku.  

Grudzień 
Realizacja interpelacji radnych oraz wniosków Komisji Rewizyjnej złożonych 
w 2024 roku.  
Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2025. 
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Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 11.30. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokół podpisano w dniu  …………………………………….. 

 

Radny Zdzisław Świerczek:  …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Jerzy Jakubiec  …………………………………….. 

 

Radna Magdalena Wrona: …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona   …………………………………….. 

 

 

Wójt Gminy, Pan Jerzy Kanik …………………………………….. 

 

Protokołowała: Ewa Matera  

 

 

 

 



      Buczkowice, dnia 20 maja 2024 r. 

ORG.0012.1.5.2024 

 

RADA GMINY BUCZKOWICE 

 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Buczkowice obradująca w dniu 20 maja 2024 r. w składzie: 

 

Zdzisław Świerczek – Przewodniczący Komisji, 

Janusz Matlak – Z-ca Przewodniczącego Komisji, 

Jerzy Jakubiec – członek Komisji, 

Magdalena Wrona – członek Komisji, 

Roman Wrona – członek Komisji 

 

po rozpatrzeniu: 

 sprawozdania finansowego gminy Buczkowice za rok 2023, 

 sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2023 oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o tym sprawozdaniu,  

 informacji o stanie mienia gminy Buczkowice, 

 

wnioskuje o udzielnie Wójtowi Gminy Buczkowice absolutorium. 

 

Komisja obradowała w pełnym składzie. Wszyscy członkowie Komisji obecni na posiedzeniu, 

w głosowaniu jawnym, opowiedzieli się za udzieleniem absolutorium. 

      

Radny Zdzisław Świerczek……………………………... 

Radny Janusz Matlak: …………………..……………... 

Radny Jerzy Jakubiec: ………………….……………... 

Radna Magdalena Wrona: .…………………………….. 

Radny Roman Wrona: …………………………………... 

 


